

ANNOUNCEMENT/ANNONCE

*The Counsellor and Aging
and Retirement*

"We spend about one quarter of our lives growing up and three quarters growing old. It is strange, therefore, that psychologists and others have devoted most of their efforts to the study of childhood and adolescence. It seems likely, however, that in future years the psychological and social aspects of human aging will become an increasingly important field of interest which will gradually enable us to achieve for older people benefits comparable to those which developmental psychology has achieved for children and adolescents." (Bromley, 1966).

This quote is representative of the theme proposed for the January 1980 issue of Canadian Counsellor. The guest editor for that issue will be:

Dr. Thomas M. Nelson
Department of Psychology
University of Alberta
Edmonton, Alberta, T6G 2E9

Interested persons are invited to submit articles to Dr. Nelson before February 1, 1979.

The issue will be devoted to psychogerontology. Submissions appropriate to research, programme evaluation, practice and theory of aging significant in the Canadian context are invited. Specifically, topics which include relation of retirement to work commitment, occupational characteristics, time, i.e., early, mandatory, or late retirement, pre-retirement planning, personality, sex, characteristics of mental health prior to, at, or subsequent to retirement, are of interest. We also invite one page notices introducing innovations in counselling programmes appropriate to aging and retirement.

*Le conseiller, le vieillissement
et la retraite*

"Nous consacrons environ un quart de notre existence à grandir et trois quarts à vieillir. N'est-il donc pas étrange que les psychologues et leurs pairs aient consacré la majorité de leurs efforts à étudier l'enfance et l'adolescence? Il semble que dans les années à venir, les aspects psychologiques et sociaux de vieillir retiendront de plus en plus notre intérêt. Ainsi parviendrons-nous à offrir à nos citoyens d' "âge d'or" des avantages semblables à ceux que la psychologie du développement a produits pour les enfants et les adolescents" (Bromley, 1966).

Cette citation exprime bien le thème suggéré pour le numéro de janvier 1980 du *Conseiller Canadien*. Le rédacteur invité en sera:

Dr. Thomas M. Nelson
Department of Psychology
University of Alberta
Edmonton, Alberta, T6G 2E9

Toute personne intéressée à soumettre un article est priée de le faire parvenir au Dr Nelson avant le 1er février 1979.

Ce numéro centrera sur la psychogérontologie. On invite toute soumission ayant trait à la recherche, à l'évaluation de programmes, à la théorie et au fait de vieillir dans un contexte canadien. D'une façon plus précise, la relation entre la retraite et le désir de continuer à travailler, les traits professionnels, le temps, i.e. prendre sa retraite tôt, tard ou obligatoirement, la planification avant la retraite, la personnalité, le sexe, les traits distinctifs de santé mentale avant, pendant et après avoir pris sa retraite, voilà des sujets qui attirent notre attention. Nous faisons également appel à des soumissions d'une page qui esquisseraient les programmes innovateurs de consultation auprès de personnes âgées ou à leur retraite.